
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-09-16, § 17 

 

 Tid: 16 september 2008 kl 16.30 – 16.50 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 29 september 2008 

  

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Ulla Hamilton (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Annika Davidsson (m)  

Jimmy Lindgren (s)  

Letti Freivalds (s)  

Mats Lindqvist (mp)  

 
Ersättare 

 Lars Bengtson (m) tjänstgörande 

Bo Arkelsten (m) tjänstgörande 

Datevig Mardirossian Lönn (m)  

Christoffer Kuckowski (m)   

Anna Manhag (m)  

Inga-Lill Larsson (m)  

Milly Namiro Darlson (s) tjänstgörande  

Margareta Stavling (s) 

Kajsa Stenfelt (v) tjänstgörande  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Louise Bill, Birgitta Björk, Ted Ell, Lars Jolerus, 

Erica Lawesson, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Magnus Thulin från roteln. 

 

*** 

Ordföranden Ulla Hamilton (m) inledde sammanträdet med att hälsa alla välkomna. En 

kort presentationsrunda hölls. Vice ordförande Jan Valeskog (s) hälsade därefter 

ordföranden Ulla Hamilton välkommen till trafik och renhållningsnämnden. 

 



  

 § 17 

Trafikkontorets bristande kontroll av dagvattenrening. Svar på skrivelse 

från Mats Lindqvist (mp) och Hampus Rubaszkin (mp) 

Dnr T2008-620-02382 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutade enligt kontorets förslag: 

 

 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner kontorets utlåtande som svar på 

 skrivelsen. 

 

 

Ärendets handling 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 11 juli 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet 

 

Framlagda förslag till beslut 

Nämnden ställde sig bakom kontorets förslag. 

 

Särskilda uttalanden 

Ledamoten Mats Lindqvist (mp) och tjänstgörande ersättaren Kajsa Stenfelt enligt 

följande: 

 

Trafikkontoret anför att det aldrig har varit fråga om att befintliga 

reningsanläggningar för dagvatten inte har tekniskt fungerat på planerat sätt. 

I miljöförvaltningens tjänsteutlåtande DNR: 2007-002875-206, står att läsa 

följande: 

”Att samtliga dagvattenanläggningar inom staden, samt driftsansvaret och 

rutinerna för deras skötsel, dokumenteras är en förutsättning för att 

säkerställa en kontinuerlig skötsel som inte riskerar att avbrytas eller till 

och med upphöra på grund av t.ex. en omorganisation eller 

personalomsättning. En god dokumentation som uppdateras löpande 

bidrar också till att kunskapen kan bevaras inom staden. 

Reningsanläggningar som inte sköts om regelbundet tappar dessutom 

snabbt sin effektivitet vilket kan medföra en sämre rening och högre 

utsläpp av föroreningar till stadens recipienter. Även investerings-

kostnaden för sådana anläggningar riskerar därmed att bli till ingen 

nytta.” 

I Tillsyningskampanjens rapport finns följande exempel från en 

stickprovsinspektion vid avsättningsmagasinet Sankt Eriksplan: 

”Avsättningsmagasinet vid Sankt Eriksplan, figur 8, är byggt år 2001 av 

Gatu- och Fastighetskontoret. Stockholm Vatten har driftsansvaret för 

anläggningen. [---] 

Vid inspektionstillfället fanns inga uppgifter om hur stor volym magasinet 

rymmer. Trafikkontoret ska återkomma med uppgifter. [---]Anläggningen har 

aldrig tömts på slam och det finns inga rutiner för kontroll av slammängden. 

Anläggningen Ryska Smällen töms på slam vart tredje år.” 

 

Miljöförvaltningen påvisar att med bristfällig dokumentation och skötselrutin 



  

riskerar också reningen att sättas ur funktion. Vid stickprovskontroll visar det sig 

att magasinet vid Sankt Eriksplan aldrig har tömts på slam, trots att det 

jämförbara magasinet Ryska Smällen töms vart tredje år. 

 

På grund av begränsade resurser för att genomföra en mer omfattande tillsyn, kan 

det inte av tillsyningskampanjen påvisas att dagvattenreningen har försämrats på 

grund av bristerna i dokumentation och skötselrutiner. Det är däremot helt klart 

att bristerna har ökat risken att reningen ska försämras, och det är i sig 

oacceptabelt. Vi hoppas att den översyn av rutinerna som nu sker ska säkerställa 

dagvattenreningen framöver. 

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


